
 

 

 

 

 

 

 

Qaqortoq, 4. april 2016 

 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 
 

1. Er mineralefterforskningsselskabet GME's vedhæftede børsnotering fra 2. 

dec 2015 rigtig, at selskabet på dette tidspunkt har afleveret deres VVM 

rapport (EIA) ang. Kvanefjeldsprojektet til Naalakkersuisut? 

 

2. Hvis svaret er ja til spørgsmål 1, hvad er grunden til, at Naalakkersuisut 

ikke har offentliggjort VVM rapporten eller offentligt meldt ud, at man nu 

har modtaget den? 

 

3. Der er nu gået omtrent 4 måneder siden selskabet GME i en børsnotering 

har meddelt deres indlevering af Kvanefjeldprojektets VVM til Naalak-

kersuisut. Hvad er grunden til, at der går så lang tid for Naalakkersuisut, 

at vurdere VVM'en?  

 

4. Er der i GME's indleverede VVM rapport til Naalakkersuisut, udfordringer 

med, at få levet op til de miljømæssige hensyn iht. det gældende love her 

i landet? 

 

5. Det er nu offentligt kendt, at Folketinget kommer til, at behandle “Lov for 

Grønland om kontrol med eksport af produkter med dobbelt anvendelse” 

(pkt. 106), før det kommer op til behandling i Inatsisartuts forårssam-

ling. Er det rigtigt, at Naalakkersuisut med deres aftale med den danske 

regering, har accepteret at det nævnte lovforslag kan behandles i Folke-

tinget før den behandles i Inatsisartut? - Hvis svaret er ja, hvad er grun-

den til, at man har sagt god for dette? Er det fordi man gerne vil haste 

sagen igennem? 

 

6. Hvis svaret til spørgsmål 5 er rigtigt, er dette et brud på Selvstyrelovens 

§17 stk. 2. som siger: ”Regeringen afventer selvstyrets udtalelse inden 

fremsættelsen for Folketinget af regeringsforslag til love, der indeholder 

bestemmelser, som udelukkende gælder for Grønland eller har særlig be-

tydning for Grønland.”? 

 

7. Er det på sin plads og er det god skik, at Naalakkersuisut udenom 

Inatsisartut kan sige god for, at det nævnte lovforslag i spørgsmål 5 kan 

behandles i Folketinget før den behandles i Inatsisartut?  

(Medlem af Inatsisartut Múte B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse:  

Ifølge vedhæftede børsnotering fra 2. december 2015 har mineralefterforskningsselska-

bet GME indleveret deres VVM til Naalakkersuisut, dvs. at der snart er gået 4 måneder 

siden da. GME's Kvanefjeldsprojekt er kendt for, at være et kontroversielt og meget de-

batteret projekt, der har skabt stort splid blandt befolkningen og såvel hos de politiske 

partier. Man må derfor kunne forvente, at Naalakkersuisut kan melde noget ud til offent-
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ligheden nu omkring denne VVM rapport, da den vil kunne være med til, at danne bedre 

grundlag for den fremtidige debat om Kvanefjeldsprojektet.  

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage.  


